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Studentům slouží knihy dokonce i z roku 1955
Politikům jde jen o to, kolik studentů na vysokých školách bude. Čím víc, tím líp, tak to vypadá. Ale už zapomínají, v
jakých podmínkách se vysokoškoláci učí.
I takové názory včera zazněly v diskusi na 1. lékařské fakultě Univerzity Karlovy v Praze, která proběhla v rámci Týdne
neklidu. Ten rozpoutali studenti, aby upozornili na léta trvající nedostatek prostředků na veřejných vysokých školách.
"Jen od roku 1995 do roku 2000 vzrostl počet studentů o 50 procent, ale finanční podpora od státu klesla na 62 procent
původního stavu," prohlásil rektor Univerzity Karlovy (UK) Ivan Wilhelm. A dodal, že zatímco třeba na Univerzitě Tomáše
Bati ve Zlíně stát letos dává na jednoho pedagoga 1,3 miliónu korun, na UK je to jen 630 tisíc Kč.
Předseda Akademického senátu I. lékařské fakulty UK Jan Bruthans upozornil, že se nedostatek peněz odráží na
zhoršující se kvalitě výuky. "Sehnat místo na kolejích je velký problém. Obdivuji kolegy, jak mohou žít a studovat například
v pěti na čtyřlůžkovém pokoji s přistýlkou."
Medici podle něj například musí používat publikaci "Atlas nemocí kožních" z roku 1955. "Je sice hezké, že je vidět, že
máme dlouhou tradici. Ale my studujeme medicínu, nikoliv její historii," zdůraznil Bruthans.
Mladý absolvent, který nastoupí na školu jako asistent, dostane 10-14 tisíc korun hrubého. Za takový plat tu ale nevydrží,
protože si chce také založit rodinu, dodal předseda. "Ať nám politici přestanou lhát a jasně odpovědědí, kam chtějí, aby
tento stát směřoval. Chtějí Irsko a vzdělané lidi, nebo tu budeme montovat montážní haly?"
Náměstek ministryně školství Petry Buzkové Petr Kolář včera na Filozofické fakultě UK potvrdil, že veřejné vysoké školy
jsou dlouhodobě podfinancovány. Připomněl ale, že pro tento letošek se podařilo získat 2,6 miliardy korun navíc.
"Je to skokové navýšení a proti minulému roku o celých 18 procent. Je ale pravda, že to stále ještě není dost," řekl
náměstek. Ministerstvo nyní chystá pro vládu materiál, v němž navrhne, aby stát investoval i v příštím roce do vysokého
školství víc peněz.
K problému školného náměstek řekl, že v současné chvíli není politická vůle, aby bylo zavedeno, nicméně řekl, že určitá
účast studentů by mohla zvýšit jejich motivaci.


